
Izgradnja naselja na Makišu u Beogradu će ostaviti stanovnike bez
vode za piće

Gradske vlasti planiraju da na 700 hektara zaštićene higijensko-sanitarne zone na Makiškom
polju dozvole gradnju 4,5 miliona kvadrata stambeno-poslovnog prostora.
Profesor Ljubiša Ignjatović s Fakulteta za fizičku hemiju uputio je molbu odbornicima
Skupštine Beograda da ne glasaju za usvajanje Plana detaljne regulacije Makiškog polja jer
bi bilo kakva izgradnja na tom području ozbiljno ugrozila vodosnadbevanje Beograda. U
intervjuu agenciji Beta, profesor Ignjatović kaže da će u tom slučaju, ako počne stambena
gradnja u blizini reni bunara na Makiškom polju, veći deo Beograda sigurno ostati bez pijaće
vode, a stanovnici će biti upućeni na kupovinu flaširane vode u marketima.
Odbornici Skupštine Beograda su, dodao je profesor, naši sugrađani i komšije i ne bi trebalo
da dozvole da se jednog dana stide zašta će u utorak da glasaju. On je naveo da se u
zaštićenoj zoni Makiškog vodozahvata planira izgradnja naselja od 13.000 stanova za više od
40.000 stanovnika, i sa bezbroj pratećih sadržaja. Veliki uticaj na zagađenje podzemnih
voda, rekao je Ignjatović, imaće i izgradnja podzemne železnice na tom području, sa
stanicama i depoom za metro.
„To novo naselje bi veoma brzo zagadilo vodu u reni bunarima koji se nalaze u neposrednoj
blizini i grad bi ostao bez vode za piće”, rekao je Ignjatović koji na Fakultetu za fizičku
hemiju predaje Zaštitu životne sredine.
Ignjatović kaže da je o eventualnoj gradnji na području zaštićene zone Makiškog
vodozahvata morala da se vodi najšira moguća javna diskusija i da se konsultuje struka, a ne
da se građani pred gotovo svršen čin informišu preko medija.
„Od pedesetih godina prošlog veka pa do danas, ta s razlogom velika higijensko-sanitarna
zona se pažljivo čuvala i Beograd je sve vreme imao kvalitetnu pijaću vodu. Zahvaljujući tim
zaštićenim reni bunarima pored Save, Beograd je gotovo jedina evropska prestonica u kojoj
je česmovača zdrava za piće”, objasnio je Ignjatović.
„Reni bunari pored Save imaju horizontalne drenove i voda koja stiže u njih se filtrira kroz
višeslojne sedimente prirodnog porekla. Kada se ti sedimenti zagade nikada više neće moći
da se očiste ili regenerišu”, kazao je profesor Ignjatović.
On je podsetio da je Makiški vodozahvat sa više desetina reni bunara dubine 20-30 metara
nekada bila velika investicija.
„To je bilo remek delo geo-struke i građevinarstva. Izgradnja tih reni bunara u svetu je bila
poznata i cenjena kao „Beogradska metoda”. Beograd je po broju reni bunara, u odnosu na
broj stanovnika i površinu, prvi na svetu”, kazao je on.
Na pitanje kako da se stanovnici Beograda ponašaju u situaciji kada se nalaze pred
ostajanjem bez vode za piće, Ignjatović kaže da posao naučnika nije da poziva na bunt i
proteste, ali da bi građani od gradskih vlasti trebalo da zahtevaju transparentnije donošenje
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odluka koji se tiču njihovog zdravlja.
BVK: Plan za Makiško polje ne ugrožava vodoizvorište
 
Urbanizacija predviđena planom detaljne regulacije za Makiško polje ne ugrožava
vodoizvorište koje se nalazi na tom području, kažu u JKP „Beogradski vodovod i
kanalizacija”, prenosi Tanjug.
Deo javnosti tvrdi da će usvajanjem tog plana biti ugroženo vodosnabdevanje građana, a
izvršni direktor za razvoj, projektovanje i investicije tog preduzeća, Vladimir Milojević,
odbacuje te tvrdnje kao netačne, uz obrazloženje da su izdali stroge uslove za Makiško polje
koji su u skladu sa zakonom i koji će sprečiti da beogradsko izvorište bude ugroženo. Dodaje
da je JKP „Beogradski vodovod i kanalizacija” učestvovalo u izradi tog plana kroz izdavanje
uslova očuvanja beogradskog izvorišta, vodovoda i očuvanja infrastrukturnih objekata
vodovodnog i kanalizacionog sistema u Makiškom polju.
Milojević napominje i da će usvajanjem tog Plana, „Beogradski vodovod” dobiti nove
cevovode čiste vode ka važnim punktovima, a to su Železnik i Žarkovo.
„Naše preduzeće je dobilo i priliku da cevovode koji su stari više od 50 godina zameni
novim, dobilo je priliku da infrastrukturne objekte, kao što su rezervoari i crpne stanice na
tom području, takođe budu rekonstruisane”, rekao je Milojević.
Izvor: politika.rs
 
 
 


